
Chat bij NVRR-lunchwebinar “Ducttape en WD40 - 24-9-2020 
Marije van den Berg en Vincent van Stipdonk 

Deelnemers 
Pim van der Valk RKC Bloemendaal (ext. lid) 
Evelien de Neve, RKC lid gemeente Steenbergen 
Jacqueline Willenborg Raadsadviseur stichtse vecht 
Sjoeke Kooistra, sinds 14 febr ambt secr RKC gemeente Noardeast-Frl 
Patricia Nieuwenhuis, secretaris rekenkamer Lelystad 
Marieke Ekelenkamp RKC de Wolden 
Jan-Willem van de Kolk, voorzitter Rekenkamer Westerkwartier 
Anita Poort, jr. raadsadviseur/secretaris RKC gemeente Eemsdelta 
Richard Brabers, Rekenkamerlid, gemeente Oosterhout 
Jorden van der Haas, secretaris RKC Pijnacker-Nootdorp en raadsadviseur  
Daisy de Vries, onderzoeker Rekenkamer Rotterdam 
Margriet van Tulder, voorzitter RK Heerlen, lid RKC Oss 
Erik Wouters, secretaris Rekenkamercommissie 's-Hertogenbosch 
Esther Fogl secretaris onderzoeker De Waddeneilanden 
Jurre Terhorst, lid RKC Koggenland 
Wilte Everts, voorzitter RKC Veendam 
Ingrid Spoor secretaris/onderzoeker rkc Vallei&Veluwerand 
Jacquelien Onland, sinds december ambtelijk secretaris RKC Bronckhorst 
Frank van der Knaap vz Rkc BUCH, lid Rkc Alphen a/d Rijn, lid Rk Heemskerk 
Renate Westhoff, raadsadviseur gemeente Maassluis en secretaris rkc Maassluis. 
Coby Vos, sinds 14 maart jl. ambtelijk secretaris RkC Gooise Meren 
Eric Lensink lid Rekenkamer De Fryske Marren 
Manon Fokke, directeur NVRR 
Angelique Hubens, lid van rekenkamercommissies Nieuwegein en Gennep 
Danielle Haenen, lid Rekenkamercommissie ‘s-Hertogenbosch 

Welke vraag wil je stellen aan de raadsleden. En wat wil je dat zij vragen?  
Frank van der Knaap to Everyone: 
 verschil Rekenkamer-Rekenkamercommissie? 
Jan Willem vd Kolk to Everyone: 
 Onze gemeente moet bezuinigen. Liever bezuinig ik op de rekenkamer dan 
op het zwembad. Eens? 
Rieneke van Zutphen to Everyone: 
 wat verwacht je van de rekenkamer? 
Jorden van der Haas to Everyone: 
 Wat hopen jullie als raad dat de rekenkamer doet? 
Margriet van Tulder to Everyone: 
 Vraag aan raad: wat wil je dat de rekenkamer voor je doet? 
Esther Fogl to Everyone: 
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 grote of kleine onderzoeken waar is behoefte aan 
Marieke Ekelenkamp to Everyone: 
 Onafhankelijkheid / alleen externe leden belangrijk? 
Erik Wouters to Everyone: 

Hoe kunnen jullie ons helpen om ons werk als raad/raadslid beter te kunnen 
doen? En onze controlerende en kaderstellende rol beter in te vullen? 

Richard Brabers to Everyone: 
Verwachtingen van de rekenkamer. En op welke wijze willen jullie de 
samenwerking vormgeven? 

Jacquelien Onland, RKC gemeente Bronckhorst to Everyone: 
 6 vragen:  
 Vraag van raad: wat kan de rekenkamer doen om de raad te helpen? 
 • Waar denk je aan bij rekenkamercommissie? - gedachtenwolk 

gebruiken voor de antwoorden 
• Waar komt de naam rekenkamercommissie vandaan? – 
meerkeuzevraag 
• Waar houdt de rekenkamercommissie zich mee bezig? – 
meerkeuzevraag 
• Wie is de opdrachtgever van de rekenkamercommissie? – 
meerkeuzevraag 
• Blikt de rekenkamercommissie altijd terug?  
meerkeuzevraag 

 • Noem onderwerpen waar de rekenkamercommissie onderzoek naar 
zou moeten doen – gedachtenwolk gebruiken voor de antwoorden 

  
Daisy de Vries to Everyone: 

Vraag aan raad: waar is raad het meeste mee geholpen? wat verwacht raad 
van rekenkamer?  

Barbara IJsselmuiden to Everyone: 
Welke onderwerpen, zaken, problemen lig je als raadslid wakker van en wil 
je meer van weten, wellicht kan de rekenkamer je verder helpen. 

Jolanda de Kreij to Everyone: 
 Zijn er voorbeelden om interactief contact te maken? 

Marije van den Berg to Everyone: 
 zie H9 van rekenkamerkompas: https://rekenkamerkompas.nvrr.nl/ 
 De links komen ook in de sheets hoor 
Pim van der Valk ext. lid RKC Bloemendaal to Everyone: 

Verzuchting: waarom heten we niet 'evaluatiekamer' i.p.v. rekenkamer. Bij 
het uitleggen van wat wij doen begin ik altijd met een achterstand, 
veroorzaakt door de naam van onze organisatie. 

Angelique Hubens to Everyone: 
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Wij hebben zes mogelijke onderzoeksonderwerpen voorbereid om te delen 
met nieuwe raadsleden en kunnen ze op reageren vanavond en 
introductiefilmpje met het proces. Ja vanavond ook de borrel 

Vincent van Stipdonk to Everyone: 
 Leuk Angelique: kun je het filmpje delen? 
Angelique Hubens to Everyone: 
 Nog niet het is een beetje last minute werk. Kan wel morgen delen. 

Welke (oude) aanbeveling wil je bij de (nieuwe) raad in het zonnetje zetten? 
Barbara IJsselmuiden to Everyone: 
 Informeer de raad beter over de ontwikkeling van...... 
Gerard Lappee to Everyone: 

Laat de gemeente jaarlijks rapporteren over de uitvoering van 
aanbevelingen, in plaats van dat de Rekenkamer dit moet onderzoeken. 
(We hebben dat zelfs in onze verordening opgenomen!) 

Margriet van Tulder to Everyone: 
aanbeveling: vraag het college om de discussie voor te bereiden over wat 
de raad belangrijk vindt bij dienstverlening aan de inwoners 

Pim van der Valk ext. lid RKC Bloemendaal to Everyone: 
Een generiek probleem dat ik signaleer is dat raadsleden kagen over 
gebrek aan kennis over wanneer ze aan welke knoppen kunnen draaien. 
Mogelijk dat daar bij de introductie ook een algemeen advies over gegeven 
kan worden. 

Andere manieren om contact met raad te (onder)houden 
Jorden van der Haas to Everyone: 

Omdat er bij ons raadsleden in de RKC zitten, kunnen we per onderzoek een 
'roulerend lid' benoemen voor de duur van een onderzoek. Creëert extra 
binding 

Frank van der Knaap to Everyone: 
 hoe bevalt dat, Jorden? 
Margriet van Tulder to Everyone: 

In Heerlen gaan we een klankbordgroep van een paar raadsleden per 
onderzoek instellen. Ben benieuwd. 

Gerard Lappee to Everyone: 
 Wat doet die klankbordgroep dan? Tijdens het onderzoek bijsturen? 
Jorden van der Haas to Everyone: 

Zijn gemotiveerde mensen, omdat ze zich graag verdiepen in het 
betreffende onderwerp 

Gerard Lappee to Everyone: 
Zo'n klankbordgroep tijdens een onderzoek zorgt toch voor 
kennisachterstand bij andere raadsleden over het onderzoek? 

From Margriet van Tulder to Everyone: 
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@Gerard: Bijvoorbeeld: input geven bij start (wat wil je weten als raadslid) 
en terugkoppeling na data verzameling vanuit de raad. Ik hoop juist dat 
door extra betrokkenheid dat de raad extra nieuwsgierig wordt 

Anita to Everyone: 
 In onze gemeente is er overleg met de Auditcie. 

En verder 
Frank van der Knaap to Everyone: 

waarom in basispresentatie (in het rekenkamerkompas) 'doelmatig' 
operationaliseren als zo laag mogelijke kosten? 

Vincent van Stipdonk to Everyone: 
 @Frank: je mag de basispresentatie helemaal aanpassen, doen! ;-) 
Frank van der Knaap to Everyone: 

Dat snap ik, Vincent. Maar verrast mij dat kosten kennelijk belangrijker zijn 
dan kwaliteit of andere k's. 

Gerard Lappee to Everyone: 
 Kom allemaal naar het symposium op 8 april in Alphen aan den Rijn! 
13:04:50 From Pim van der Valk ext. lid RKC Bloemendaal to Everyone: 
 Ik sluit mij aan bij de vraag van Henske over de opname van 8 april. Deze 
hoeft niet van studiokwaliteit te zijn, dus zelfs met een mobiel of laptop moet het 
kunnen lukken. 

Sjoeke Kooistra to Everyone: 
 Dank voor de input. Ik ga door naar de volgende bijeenkomst. :-) 
Marieke Ekelenkamp to Everyone: 
 Dank! Zeker inspiratie opgedaan. Draaiboekje al klaar😉  
Jan Willem to Everyone: 

Bedankt voor de webinar. Mooie gelegenheid om onze insteek te kunnen 
toetsen. 

Jacquelien Onland, RKC gemeente Bronckhorst to Everyone: 
 Dank voor het webinar. Het laatste stukje kijk ik later terug ;) 
Daisy de Vries to Everyone: 
 Bedankt iedereen voor de informatie en inspiratie!  
D. Haenen to Everyone: 
 Hartelijk dank voor het webinar! 
Jolanda de Kreij to Everyone: 
 Veel inspiratie opgedaan. dank voor de nieuwe inzichten 
Jorden van der Haas to Everyone: 
 Veel dank! 
Evelien de Neve to Everyone: 
 Dank voor het webinar! 
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Patricia Nieuwenhuis to Everyone: 
 Dank voor alles 
Rieneke van Zutphen to Everyone: 
 bedankt! Informatief. 
Margriet van Tulder to Everyone: 
 Bedankt, weer inspirerend! Ik ga de griffier weer bellen!😇  
Esther Fogl to Everyone: 
 dank! 
Angelique Hubens to Everyone: 

Hartelijk dank leuke tip om raadsleden per onderzoek op te nemen! En 
terugkomwebinar goed idee 

Erik Wouters to Everyone: 
 Hartelijk dank ! 
Frank van der Knaap to Everyone: 
 Dank voor het webinar! 
From Barbara IJsselmuiden to Everyone: 
 Hartelijk dank, was erg leuk en leerzaam 
Fam Vos to Everyone: 
 Bedankt voor het webinar, nuttig om alvast wat zaken te hebben gehoord! 
Henske Gloudemans to Everyone: 
 Dank! 
Gerard Lappee to Everyone: 
 Dank! 

Vincent van Stipdonk to Everyone: 
 Tot 22 september, dan is het ‘terugkom-webinar’, dan bespreken we graag 
hoe de kennismaking ging, en hoe verder. Zelfde tijd, zelfde plaats! 
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